
 

Skolebestyrelsesmøde Nordstrandskolen      
Mødet afholdes onsdag den 28. februar 2023 

kl. 18.00-21.00 i Konferencelokalet på skolen. 

 

OBS. Der serveres aftensmad fra kl. 17.45  

 

Forældrerepræsentanter: Carsten Friis Toft 

(formand), Mette Thesbjerg Klint (næstformand), 

Thomas Holte, Cathrine Haarup Handryziak, 

Stine Prammann, Martine Bentsen og Mette de 

Fine Licht 

 

Kommunalbestyrelsen: Henrik Løwenheim 

Kjærsvold-Niclasen 

 

Skoleleder: Claus Peter Andersen 

Administrativ leder: Jacob Rønlev Kaarsted 

 

Medarbejderrepræsentanter: Gabriel Øberg og 

Thomas Søndergaard Petersen 

 

Elevrepræsentanter: Valdemar Alstrup-

Berentzen (9D) og Elliot Gundelund Siersbøl 

(9C) 

 

Fraværende: Carsten, Mette de fine Licht og 

Thomas Søndergaard Petersen. 

Valdemar mødte kl. 19.15. 

Henrik gik kl. 20.10. 

 

Dagsorden: 

 

 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

 

Punkt 7 blev drøftet efter punkt 3. 

Orientering fra eleverne flyttes til efter 

præsentationen af Ung Dragør. 

Desuden byttes der om på punkt 5 og 6. 

 

2. 

 

Valg af ordstyrer 

 

Mette Thesbjerg Klint blev valgt 

3. Meddelelser fra: 

 

18.00 – 19.00 

Orientering 

 

 

 Formanden 

 

 Der er møde i Rådgivende Skoleorgan på 

mandag den 4. marts på Nordstrandskolen.  

Der kommer en invitation på Aula til alle 

forældre fra Støtteforeningen til et møde den 



18. marts her på skolen, hvor de vil 

præsentere foreningen. 

 

 Skolen  

 

 På baggrund af sagerne på Borup Skole 

fortalte Claus, at Nordstrandskolen er ved at 

opdatere beredskabsplanen for krænkende 

adfærd. Kommunen nedsætter et udvalg til 

arbejde med at opdatere tidligere 

beredskabsplan. Skolen har ikke oplevet 

alvorlige hændelser og de mindre sager der 

har været, har skolen håndteret. Men det er 

vanskeligt at informere om sagerne, da de er 

underlagt tavshedspligt. 

På seneste p-møde blev lærere og pædagoger 

orienteret om at de skal være opmærksomme 

og har skærpet underretningspligt. 

 

Sygdom: Vi har to lærere, der er langtidssyge, 

og en der er vendt tilbage efter længere tids 

sygdom. En nyansat lærer der starter d. 1/3, er 

med til at dække nogle af de langtidssyges 

timer. Skolen gør sig store anstrengelser for at 

dække sygefraværet på bedste måde. Desuden 

er der en langtidssyg pædagog. 

 

 Lærerne 

 

 Intet 

 Eleverne 

 

 Elevrådet har evalueret Uge 6 som handler 

om sundhed og seksualvejledning. 9. årgang 

synes ikke de modtog seksualundervisning. 

Og kun en 8. klasse fik lidt undervisning. 6. 

og 7. årgang havde undervisning, og de var 

nogenlunde tilfredse med indholdet. Eleverne 

efterlyste seksualundervisning for alle klasser 

i Uge 6.  

Eleverne opfordres til at spørge ind til deres 

lærer om indholdet i Uge 6 når den skal 

afholdes igen næste år. Ledelsen udarbejder 

en struktur for skolen som sikrer, at eleverne 

får seksualundervisning. 

Emnerne i ugen kan være mange, f.eks. 

grænser og regler for billeddeling. 

Hvis skolen skal lave en hel temauge om 

emnet, skal drøftes godt og grundigt inden 

beslutning. 

Af praktiske forhold nævnte eleverne, at en 

dør til 7. klasses toiletterne kan ikke lukkes, 

og der er en vandhane i 8. og 9. klasserne, der 

ikke har virket længe. Eleverne blev opfordret 



til at meddele kontoret/lærere så snart de 

oplever defekter på skolen. 

 

 Udvalg 

 

 Intet 

 Kommunalbestyrelsen 

 

 BFKU har vedtaget en henstilling til 

skolebestyrelserne om, at de drøfter og 

udarbejder fælles principper vedrørende 

alkohol. 

 

Der er politisk vilje til at afholde en alkoholfri 

fest for 9. årgang for alle tre skoler inden 

sommer. 

 

Google Cromebooks (CB) måde at bruge 

elevernes oplysninger på er ifgl. Datatilsynet 

ikke i overensstemmelse med lovgivningen. 

Kommunerne venter på en udmelding fra KL 

i forhold til hvad vi skal gøre, men 

forvaltningen arbejder også med en plan B.  

Der kommer en udmelding snarest.  

 

Ift. skoledistrikter er forslag 1 sendt i høring. 

Gennemføres det, vil det sandsynligvis betyde 

en øget transportudgift på 0,1 mio. kr. da 

eleverne skal transporteres lidt længere. Al 

skolekørsel er i udbud og der forventes en ny 

kontrakt til efteråret. 

 

Velfærdsdirektør Asger Villemoes er stoppet i 

forvaltningen. Kommunaldirektøren varetager 

Asgers opgaver, indtil en ny er ansat. Lærerne 

og forældrene i SB udtrykte bekymring for 

udskiftningen af kommunale ledere, først med 

skolechefen og nu med Asger. 

 

  Pause   

4. Præsentation af 

UngDragør 

 

19.00 – 19.30 Ved leder Troels Lund. 

Troels præsenterede sig selv og fortalte om 

UngDragør, der består af fritids- og 

ungdomsklubberne samt Ungdomsskolen. 

Det sidste halve år har været brugt til definere 

indholdet i klubberne, bl.a. ift. kvalitet, 

bredde og fastholdelse.  

Første konkret skridt er oprettelse af den 

fælles portal, www.ungdragør.dk.. Her ligger 

bl.a. alle aktiviteterne, hvor man nemt kan 

tilmelde sig. 

Den langsigtede vision er næste skridt. 



Sølyst blev lukket før vinterferien, og er ved 

at blive tømt.  

 

En vision med UngDragør er, at du melder 

dig ind i klubben, og så er der fri adgang til 

arrangementer i både fritids- og 

ungdomsklubben.  

En anden vision er, at alle ansatte arbejder for 

UngDragør, og ikke for den ene eller anden 

klub. 

Der er besluttet en ramme for overgangen fra 

SFO til klubben. 

Fremover vil der være klub for alle Dragørs 

unge i Krudthuset og Elisenborg. 

Der blev stillet spørgsmål til Troels fra 

skolebestyrelsesmedlemmerne. 

 

5. Forslag til pauseaktiviteter 

 

19.30 – 19.40 Bilag 1. Craft og skak 

Vi har kørt skoleskak i flere år og i år også 

Craft (håndarbejde). 

I indskolingen har vi bamsebænken, hvorfra 

der kan sættes aktiviteter i gang. 

Også legepatruljerne er børnene glade for. 

Skolen vil gerne fortsætte med at prioritere 

Craft og Skoleskak, og det var 

skolebestyrelsen helt enige i. 

 

6. Årsregnskab 2023 19.40 – 20.10 Bilag 2. Årsregnskab 2023 – beretning 

Claus startede med at redegøre for Dragør-

modellen, som bestyrelsen efterfølgende 

drøftede. Modellen indebærer, at de 3 skoler 

indgår i et økonomisk forpligtende 

samarbejde med det specialiserede område. 

Det betyder, at de 4 enheder samlet skal 

balancere, og altså også, at hvis en enhed har 

underskud, dækkes det så vidt muligt af de 

andre enheder. I det tilfælde at de 4 enheder 

samlet set har underskud, kan det dækkes af 

andre enheder i kommunen, eller enheden må 

via en handleplan selv dække sit eget 

underskud. 

Selve året 2023 endte med et mindreforbrug 

på 1,1 mio. kr. for Nordstrandskolen. I øvrigt 

det samme mindreforbrug som 

regnskabsresultatet for 2022. Mindreforbruget 

skyldes udmeldinger fra forvaltningen om at 

udvise tilbageholdenhed som kan lukke 

merforbrug andre steder i sektoren.  

Der blev udtrykt bekymring ift. at skolen er 

gået 50% over det budgetterede 



mindreforbrug på 750.000 og altså ender på et 

mindreforbrug på 1,1 mio.  

CA forklarede spørgsmålet med at 

ledelsesfællesskabet og det ansvar modellen 

er bygget op omkring gør det svært at lande et 

regnskab i nul. 

 

Det er usikkert om, hvilke midler vi får 

tilbageført. 

 

7. Høringssvar til 

skoledistrikter 

 

20.10 – 20.25 Bilag 3. FORSLAG 1 – nye skoledistrikter 

Bilag 4. Nuværende skoledistrikter 

Bilag 5. Beslutning – Nye skoledistrikter for 

år 2025-26 

Forslag 1 flytter elever, der bor tæt på St. 

Magleby Skole til Dragør Skole. En grund til 

det er, at kommunen har et ønske om, at der 

skal være 24 elever i hver klasse i de nye 

klasser.  

Skolebestyrelsen drøftede sagen, og 

besluttede at sende et høringssvar der siger, at 

bestyrelsen ingen kommentarer har, udover at 

det koster 0,1 mio. kr. i transport. 

Carsten sender bestyrelsens svar. 

 

7. Drøftelse og orientering 

om kælderprojektet 

 

20.25 – 20.40 Vi skal rydde op i kælderen og sikre skolen 

bedre, så brandfaren bliver mindsket. 

På næste møde fremlægges en foreløbig plan 

for omfanget og udgifter til udbedring. 

 

8. Eventuelt 

 

 Intet 

 

 

Kommende møder: 

 

 


